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Abstract

        
The paper presents the case of a 5 year old boy with the syndrome of gradually developing aphasia, primarily receptive, associated with electroencephalographic abnormalities and behavioral problems. The aphasia developed over a period of 1œ years and was primarily concerned with receptive language. At its peak there was a complete loss of language which coincided with almost continuous spike-wave discharges in EEG as did behavioral problems (hyperactivity and aggressiveness). No seizures occured. With anticonvulsive medication the abnormal EEG-activity disappeared within a 3 week period. Language improvement only began slowly 2 months later. Complete restitution of language was attained 1 year after the total loss of language. As the language improved, the behavior normalized. Various specialists were engaged in the diagnosis of the case and their procedures are described. The cause of this syndrome remains unknown. Similar cases (often with convulsive disorder) reported in literature are discussed and presented in a table.


      
        
Zusammenfassung

        
In der Arbeit wird über einen 5jährigen Jungen mit einer langsam einsetzenden, primar rezeptiven Aphasie verbunden mit elektroenzephalographischen Veränderungen und Verhaltensauffälligkeiten berichtet. Die Aphasie entwikkelte sich über einen Zeitraum von 1œ Jahren und betraf primär die rezeptive Sprache. Am Höhepunkt der Krankheit bestand ein vollständiger Sprachverlust und gleichzeitig kontinuierliche spikewave Entladungen im EEG und Verhaltensauffälligkeiten (Hyperaktivität und Aggressivität). Zerebrale Krampfanfälle wurden nicht beobachtet. Unter antikonvulsiver Behandlung normalisierte sich das EEG innerhalb von 3 Wochen, während eine Besserung der Aphasie erst langsam nach 2 Monaten einsetzte. Eine komplette Restitution der Sprache war ein Jahr nach dem totalen Sprachverlust erreicht. Das Verhalten normalisierte sich parallel zur Besserung der Aphasie.


        
Die diagnostischen Verfahren mehrerer Fachdisziplinen und ihre Zusammenarbeit bei diesem Fall werden beschrieben. Die Ursache der Erkrankung bleibt unbekannt. Ähnliche, in der Literatur beschriebene Fälle (oft mit zerebralen Krampfanfällen) werden diskutiert und in einer Tabelle zusammengestellt.


      

Keyword

Acquired aphasia (primarily receptive) in children - electroencephalographic abnormities - behavioral problems
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